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J e g y z ő k ö n y v 

 

Készült: Madocsa Község Önkormányzata Képviselő-testületének 2023. november 15-én 17:00 órai 

kezdettel tartott közmeghallgatásán. 

 

Az ülés helye: Madocsai Művelődési Ház Házasságkötő Terme 

  7026 Madocsa, Fő u. 19. 

Jelen vannak:  

 

Baksa Ferenc    polgármester 

Vitéz Bertalan András      aljegyző 

Magyar István   képviselő 

Komáromi József  képviselő 

Tarczal József    képviselő 

Tarczal János    képviselő 

Szintai László   képviselő 

Bán Bálint Géza   képviselő  

 

Ódorné Tóth Tünde  TVKH Építésügyi és Örökségvédelmi Főosztály  

Ökrös Evelin    TVKH Építésügyi és Örökségvédelmi Főosztály  

 

Megjelentek:  

a lakosság részéről 16 fő 

 

Napirend előtt: 

 

Baksa Ferenc polgármester: Köszöntötte az ülésen megjelenteket. Megállapította, hogy a Képviselő-

testület ülése határozatképes, a 7 tagú testületből 7 fő jelen van. Az ülést megnyitotta. Az ülésen a 

meghívóban szereplő napirendi pontok megtárgyalását javasolta, melyek a következőek: 

 

1.) Tájékoztató az önkormányzat feladatainak ellátásáról 

  Előterjesztő: Baksa Ferenc polgármester és Képviselő-testület 

 

2.) Tájékoztató az Árpád-kori templommal kapcsolatban 

   Előterjesztő: Baksa Ferenc polgármester 

 

3.) Lakossági kérdések, javaslatok, vélemények 

 

Szavazásra bocsátotta a következő határozati javaslatot: „Madocsa Község Önkormányzatának 

Képviselő-testülete az ülés napirendi pontjait a következők szerint elfogadta: 

 

1.) Tájékoztató az önkormányzat feladatainak ellátásáról 

  Előterjesztő: Baksa Ferenc polgármester és Képviselő-testület 

 

2.) Tájékoztató az Árpád-kori templommal kapcsolatban 

   Előterjesztő: Baksa Ferenc polgármester 

 

3.) Lakossági kérdések, javaslatok, vélemények 
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A Képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül, egyhangúlag az alábbi 

határozatot hozta: 

 

Madocsa Község Önkormányzata Képviselő-testületének 

164/2023.(XI.15.) határozata 

a napirendi pontok elfogadásáról 

 

Madocsa Község Önkormányzatának Képviselő-testülete az ülés napirendi pontjait a következők szerint 

elfogadta: 

 

1.) Tájékoztató az önkormányzat feladatainak ellátásáról 

  Előterjesztő: Baksa Ferenc polgármester és Képviselő-testület 

 

2.) Tájékoztató az Árpád-kori templommal kapcsolatban 

   Előterjesztő: Baksa Ferenc polgármester 

 

3.) Lakossági kérdések, javaslatok, vélemények 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: Baksa Ferenc polgármester 

 

 

Baksa Ferenc polgármester: Jegyzőkönyvvezetőnek Benke Noémit, jegyzőkönyv-hitelesítőnek 

Komáromi József és Tarczal József képviselőket javasolta megválasztani. Szavazásra bocsátotta a 

következő határozati javaslatot: „Madocsa Község Önkormányzatának Képviselő-testülete 

jegyzőkönyv hitelesítőnek Komáromi József képviselőt és Tarczal József képviselőt, 

jegyzőkönyvvezetőnek pedig Benke Noémit választotta meg.” 

 

A Képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül, egyhangúlag az alábbi 

határozatot hozta: 

Madocsa Község Önkormányzata Képviselő-testületének 

165/2023.(XI.15.) határozata 

a jegyzőkönyv hitelesítők és a jegyzőkönyvvezető személyéről 

 

Madocsa Község Önkormányzatának Képviselő-testülete jegyzőkönyv hitelesítőnek Komáromi József 

képviselőt és Tarczal József képviselőt, jegyzőkönyvvezetőnek pedig Benke Noémit választotta meg. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: Baksa Ferenc polgármester 

 

Napirendi pontok tárgyalása: 

 

1. Tájékoztató az önkormányzat feladatainak ellátásáról 

Előterjesztő: polgármester és Képviselő-testület 

 

Baksa Ferenc polgármester: Ismertette, hogy a 2023-as év gazdasági szempontból nem volt könnyű. 

A gázáremelkedés csak a jövő évben érinti az Önkormányzatot, az áramot azonban háromszoros áron 
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kapják. Elmondta, hogy sajnos nem sok beruházásról tud beszámolni, a szükséges tisztasági festés el 

lett végezve az Ifjúsági Házban (598.000 Ft), az Egészségházban (944.000 Ft), az Óvodában és a 

Sportcsarnokban (1.250.000Ft). Elmondta, hogy a Sportcsarnok energetikai fejlesztésével kapcsolatos 

pályázat eredményét még várják. Nagyjából 2,4 millió forintos kiadás volt az idei évben a Felső-

nyilasban található Árpád-kori templom feltárása, erről majd a második napirendipontban esik szó. Az 

Alapszolgáltatási Központnál szükséges volt a villanyhálózat korszerűsítése, ezek a munkálatok is 

elindultak az idén, eddig nagyjából 660.000 forint értékben. Az Önkormányzat épületénél kellett a 

vagyonvédelmi riasztó rendszert korszerűsíteni a kamerarendszer szerverszobája miatt, ez nagyjából 

200.000 forintba került. A Hivatalnál a két számítógép cseréje történt meg 558.000 forint értékben. A 

Temető utcában kellett egy veszélyes fát kivágni, ez 80.000 forintba került. A Duna-parton pedig a 

sétáló ösvény miatt kellett kivágni úgy egy fát, hogy a többi ne sérüljön, az engedélyezés és a vágás 

ebben az esetben 150.000 forintba került. A Sportcsarnokban lévő plexi lapok folyamatosan eltörnek, 

ezért a cseréjük már polikarbonáttal történik. A Kondi park ellenőrzése és tanúsítványának beszerzése 

177.000 forintba került. A rendezvények a Képviselő-testület által elfogadott terv alapján zajlanak. A 

klímák karbantartása is éves szinten költséget jelent. A Nissan típusú önkormányzati gépjárműre 

254.000 forintot kellett költeni. A hegyi út padkája 500.000 forint értékben került részben javításra. A 

Sportcsarnokban a fekete hősugárzók és a gázkonvektorok karbantartása, és az Általános Iskolában a 

gázkazán javítása 214.000 forintba került, szintén az Iskolában a lift javítása 210.000 forint kiadás volt. 

Elmondta, hogy a Magyar Falu Program keretében tartaléklistára került a Zöldmező utca felújítása. Az 

új pályázati felhívás is megjelent, erről a soron következő képviselő-testületi ülésen döntenek. A 

gyümölcsfásítási programban 15 fát nyert a település, melyek a Kishegyen elültetésre kerültek. A 

víziközmű állam részére történő átadása megtörtént.  

 

2. Tájékoztató az Árpád-kori templommal kapcsolatban 

 Előterjesztő: Baksa Ferenc polgármester 

 

Baksa Ferenc polgármester: Köszöntötte Ódorné Tóth Tündét és Ökrös Evelint, megköszönte, hogy 

elfogadták a meghívást. A cél, egy romkert létrehozása. A katolikus és a református egyházzal is 

felvették a kapcsolatot, mindkét egyház támogatói nyilatkozatot tett. A bánya elleni harcban is 

kulcsszerepe van az Árpád-kori templom örökségvédelem alá helyezésének. 

Vitéz Bertalan András aljegyző: Köszöntötte a megjelenteket. Ismertette a védőzóna kialakításának 

menetét. Felkérte a vendégeket, hogy ismertessék az Árpád-kori templom védelem alá helyezésének 

menetét. 

Ódorné Tóth Tünde TVKH Örökségvédelmi Osztály: Ismertette az Árpád-kori templommal 

kapcsolatos kutatást, ásatást. Rengeteg adat áll rendelkezésre, nagy figyelmet fordítanak a madocsai 

ügyre. A cél a műemlék megőrzése. Ismertette az országos védelem alá helyezés menetét, illetve azt, 

hogy jelenleg mely fázisban áll az ügy. 

Vitéz Bertalan András aljegyző: Az Önkormányzat részéről már csak a kérelmet kell benyújtani. 

Árki Istvánné helyi lakos: A bánya létesítését megakasztja e ez a védelem? 

Ódorné Tóth Tünde TVKH Örökségvédelmi Osztály: A bánya ügyében az Örökségvédelmi Osztály 

szakhatóságként működik közre. A jelenlegi információk alapján szakhatóságként nem tudnak 

hozzájárulni a bánya nyitásához. A Hatóság ideiglenes védelmet is tehet az emlékműre, amennyiben 

közvetlen veszélyeztetettséget észlel. Ezt az egy éves védettséget bárki kezdeményezheti, de csupán 

egyszer kérelmezhető.  

Törjék Erzsébet helyi lakos: A teljes bánya létesítését megakadályozhatja? 

Ódorné Tóth Tünde TVKH Örökségvédelmi Osztály: Az érintett ingatlanoknál szinte biztos. 

Törjék Erzsébet helyi lakos: Megköszönte Tarczal János munkáját. 



4 
 

Tarczal János képviselő: Ha nem lenne a bánya elleni harc, ez az Árpád-kori templom akkor is nagy 

kincs lenne. 

Baksa Ferenc polgármester: A Képviselő Úr további emlékeket is talált már a településen. 

Tarczal János képviselő: A régi térképeken Kormó nevű helyen van egy feltételezett templom és egy 

késő bronz kori sírhalom. 

Törjék Erzsébet helyi lakos: A védőzónáról érdeklődött. 

Ódorné Tóth Tünde TVKH Örökségvédelmi Osztály: Tájékoztatást adott a védőzónával 

kapcsolatban. 

 

3. Lakossági kérdések, javaslatok, vélemények 

 

Gombos László helyi lakos: Jelezte, hogy a lakóhelye előtt a Bölcskei út burkolata nagyon rossz. Kérte 

a Képviselő-testületet, hogy lehetőség szerint javítsák. 

Baksa Ferenc polgármester: Az említett szakaszra pályázat lett már benyújtva, azonban elutasították. 

Magyar István képviselő: Szükséges a források priorizálása, és a Zöldmező út jelenleg rosszabb 

állapotban van. Tervben van a Bölcskei út felújítása is, a pályázati lehetőségeket igyekszik a Testület 

legjobban kihasználni. 

Baksa Ferenc polgármester: Ideiglenes megoldásnak lehetőség szerint igyekszenek mart aszfalttal 

javítani.  

Árki Istvánné helyi lakos: Panasszal élt a gyorshajtással kapcsolatban. 

Baksa Ferenc polgármester: Többször jelezte az Őrsparancsnoknál a rendszeres gyorshajtást. Tervben 

volt egy felvillanó ledtábla is. 

Árki Istvánné helyi lakos: A kóborkutyák problémáját jelezte. 

Baksa Ferenc polgármester: Négy kutyát vitt el a gyepmester, állatonként ezért 56.000 forintot kell 

fizetnie az Önkormányzatnak. Problémát jelent a nyitott kapu, ugyanis a gyepmester az udvarba nem 

mehet be még akkor sem, ha az állat az utcáról futott be. 

Árki Istvánné helyi lakos: Érdeklődött a közterület használattal kapcsolatban. 

Vitéz Bertalan András aljegyző: Tájékoztatást nyújtott a közterület használattal és a szankcionálással 

kapcsolatban. 

Árki Istvánné helyi lakos: Érdeklődött a dombóvári ingatlannal kapcsolatban. 

Baksa Ferenc polgármester: A Dombóvári Önkormányzat vételi szándékot jelentett be az ingatlannal 

kapcsolatban. Víziközművel kapcsolatos ingatlanként funkcionált régen, az épület ma romos. 

Árki Istvánné helyi lakos: Érdeklődött a zöldhulladék szállítással kapcsolatban.  

Baksa Ferenc polgármester: Felveszi a szolgáltatóval a kapcsolatot, megpróbál még egy alkalmat 

megbeszélni. 

Döme Gábor helyi lakos: Jelezte a Bölcskei úton lévő bokor veszélyességét. Érdeklődött a Bölcskei 

Ipari Parkkal kapcsolatban. 

Baksa Ferenc polgármester: Fenntartja a véleményét a korábbiaknak megfelelően. 

Ódorné Tóth Tünde TVKH Örökségvédelmi Osztály: Az Örökségvédelmi Osztály nem járult hozzá 

a terület besorolásához. 

Döme Gábor helyi lakos: Úgy gondolja, hogy többet kellene tenni a Bölcskei Ipari Park ellen. A 

lakosságot is jobban informálni kellene. Úgy gondolja, hogy a bányával kapcsolatban az országos 

védelem nem akadályozza meg a bánya létesítését. Érdeklődött, hogy van e egyéb terve az 

Önkormányzatnak a bánya ellen? 

Baksa Ferenc polgármester: Jelenleg a védelem alá helyezéssel foglalkoznak. 

Döme Gábor helyi lakos: Úgy gondolja, hogy a Kormányhivatal által tartott közmeghallgatáson a 

Polgármester Úrnak is fel kellett volna szólalnia. 
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Baksa Ferenc polgármester: Úgy gondolja, hogy voltak ott nála jobban hozzáértők, akik felemelték a 

hangjukat. 

Döme Gábor helyi lakos: Érdeklődött, hogy a Kondi Park miért nincs letakarva a télen. Úgy gondolja, 

hogy szükséges megvédeni azt, ami eddig megépült. 

Baksa Ferenc polgármester: Amit lehet karban tartanak folyamatosan. Megkérte Kovács Attila 

önkormányzati alkalmazottat, hogy adjon választ a kérdésre. 

Kovács Attila önkormányzati alkalmazott: A Kondi Park soha nem volt letakarva, mivel az ott 

található eszközök fémből vannak. 

Döme Gábor helyi lakos: A játszótéri játékok letakarása érdekli. 

Kovács Attila önkormányzati alkalmazott: Minden évben ősszel letakarásra kerülnek, jelenleg már 

le vannak takarva.  

Döme Gábor helyi lakos: Az elszáradt fákkal kapcsolatban érdeklődött. Miért nincsenek kivágva, 

pótolva? 

Baksa Ferenc polgármester: Jelenleg négy fő karbantartó dolgozik az Önkormányzatnál. 

Szabadságuk, betegszabadságuk nekik is van. Sajnos humánerőforrás hiány van, ennyi feladatot  négyen 

nem tudnak ellátni. 

Döme Gábor helyi lakos: Úgy gondolja ez nem megfelelő kifogás, ő egyedül 2 óra alatt kivág egy fát. 

Kovács Attila önkormányzati alkalmazott: Korábban 20-22 ember látta el ezt a feladatot. 

Baksa Ferenc polgármester: Priorizálni kell a feladatokat, az őszi időben a csatornák tisztítása, javítása 

fontosabb az ingatlanok állagmegóvása miatt. 

Döme Gábor helyi lakos: Érdeklődött, hogy a Művelődési Házzal kapcsolatban milyen problémáról 

tudnak? 

Kovács Attila önkormányzati alkalmazott: Kérte, hogy mondja el, mi a probléma, mit szeretne 

kérdezni. 

Döme Gábor helyi lakos: Az ATM-nél ömlik a víz a csatornából. Szakadmány ahogy kinéz a falu! 

Polgármesterként is be lehet állni kétkezi munkát végezni, nem ördögtől való! 

Baksa Ferenc polgármester: Tisztában van vele, hogy mit jelent a kétkezi munka, ebben nőtt fel. 

Puchné Varga Krisztina helyi lakos: Javasolta, hogy a Faluház hátsó részére egy mosogatót 

helyezzenek ki. Érdeklődött, hogy a hűtőházat miért nem lehet használni a Falunapon? 

Baksa Ferenc polgármester: A büfés termékek vannak ott, nem szeretnék, ha lopás lenne. 

Puchné Varga Krisztina helyi lakos: Úgy gondolja, hogy közösségi szolgálatot teljesítő diákokkal 

meg lehetne oldani a hűtőhasználatot. Az asztalokról érdeklődött a Falunappal kapcsolatban. 

Baksa Ferenc polgármester: Az asztalok nem lettek bérbe adva, bent volt rájuk szükség. Megkérdezte, 

hogy van e még valakinek kérdése. Nem érkezett több kérdés, így a közmeghallgatást 18 óra 28 perckor 

bezárta. 

K.m.f. 

 

Baksa Ferenc                               Vitéz Bertalan András 

       polgármester                                aljegyző 

 

 

 

Komáromi József                        Tarczal József 

jegyzőkönyv-hitelesítők 

 


